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VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLET 
ENCS 
 
Szám: 1-8/2007./Közm. 

JEGYZİKÖNYV 
 

az Encsen 2007. május 21. napján 15.30 órától megtartott 
 

K Ö Z M E G H A L L G A T Á S R Ó L  
 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla 
alpolgármesterek, dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai 
Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné Juhász Éva Sohajda István, Takács 
László,Timár László helyi képviselõk. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka 
Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens,  Farkas Istvánné 
belsı ellenır, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Pásztor András intézményvezetık, 
Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Bialkó Tibor a Hivatásos Önkormányzati 
Tőzoltóság képviseletében, Béres László ATÖSZ ügyvezetı, dr. Sulyok János a városi 
rendırkapitányság-vezetıje, Garami Antal a CKÖ elnöke, Molnár János a Városvédı és 
Szépítı Egyesület elnöke, Beke Gusztáv Pro Urbe kitüntetett. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelent városlakókat, és kéri, adják elı közérdekő 
észrevételeiket, problémáikat. 
 
İri Andrásné a Dózsa György út és a Bársonyos út lakói nevében indulatosan, emelt hangon 
vonja felelısségre a képviselı-testületet az alábbiak miatt: 

- nem megoldott a piactéren az illemhely biztosítása, az itt élı embereknek kell 
szagolniuk és járniuk a szennyben 

- a cigányok betelepültek a Szugba- összesen 24 paraszt lakás van, az összes többi 
cigány lakás, de az emberek alkalmazkodtak a helyzethez 

- a felhalmozódott szemét lehordásáért rimánkodnak az itt lakók már 2004 óta, 
ebben miért nem segítenek az orvosok, akik a képviselı-testületnek is tagjai – 
patkányfészek van benne, bár a CKÖ elnök úr szerint az csak humusz és jó hogy 
van 

- a mentesítı út be volt ígérve, helyette kaptak a lakók egy olyan rosszul elvégzett 
útfelújítási munkát, ami semmit nem ér. A víz az úttestrıl a vályogházakra és azok 
udvarára folyik. Sokszor térdig állnak a vízben. Mikor lesz megoldva a víz 
elvezetése. Az elvégzett munka nem felel meg az elvárásoknak, tegye rendbe az 
önkormányzat, mert ha nem magasabb fórumhoz fordulnak a lakók a panaszukkal. 

- Az 5 tonnás súlykorlátozó tábla semmit sem ér, mert a teherautók a kijelölt úton 
csak jó idıben tudnak közlekedni. Rossz idıjárásban, sárban a Szug útjait 
használják most is. 

- A város része a sorompó másik oldala is, akkor ott miért silány a díszkivilágítás, 
miért szemetesek az utak, miért nincs a szennyvíz kiépítve? Régebben mikor nem 
volt ilyen a lakosság összetétele még lett volna lehetıség a kiépítésére. 
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- Az út olyan keskeny, hogy a szippantós autó nem fér be a portákra, hát a 
szennyvizet az udvarra öntik az emberek és szagolják egymás mocskát. 

- A képviselı-testület tagjai a munkájukért több pénzt kapnak, mint amennyibıl az 
itt élı családok megélnek. De az itt lakók nem tudnak és nem is akarnak innen 
elmenni. 

- A „Város szülötte a városért” volt a választási jelszava a polgármesternek. El 
merne-e most menni a gyökereihez tiszta szívvel, abban a tudatban, hogy mindent 
megtett az emberek jobb körülményeiért? 

Ha nem lesz megoldva a sok probléma, itt lesz az egész utca és addig nem mennek el, 
míg nem történik lépés a megoldás felé. Mindenre van megoldás, csak akarni kell. 
Nem érdekli az itt lakókat, hogy mennyibe kerül, oldja meg az önkormányzat. 
Végezetül elnézést kér a hangnemért, de kijelenti, hogy már nagyon elege van. 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy İ nem a Szugon született, hanem a Kossuth 
utcán, így neki ott vannak a gyökerei. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az útfelújítás nem az 
elkerülı út helyett készült. Az még most is pályázat alatt áll. 
Kijelenti, hogy az elıdök hibáinak helyrehozásáért sokat kell dolgozni. A felsorolt 
problémáknak a java ugyanis nem ezen testület és nem is az elızı testület idejében 
keletkeztek, a megoldást mégis mindenre a mostanitól várják a lakók. 
Az elsı cigány betelepülık megjelenése idején a 80-as években, a szakma javasolta az akkori 
vezetésnek, hogy a Szugot, az óencsi részt, nyilvánítsa skanzenné és vásárolja fel a 
megüresedett lakásokat. Az akkori vezetık nem kívántak élni ezzel a lehetıséggel, így a 
folyamat megállíthatatlan lett. 
Elsık között tett az elızı testület a piactérre automata WC-t. Egy napot bírt ki rongálás 
nélkül! A jelenlegi egyetlen használható WC a vásárokon kerül kihelyezésre. Kéri a 
Városgazda Kht-t, hogy a csütörtöki piaci napon is legyen igénybe vehetı azzal, hogy fel kell 
jegyezni, le kell fényképezni, hogyan nézett ki a kihelyezéskor és hogyan a használat után. 
A patkányok, és a szemét kapcsán elmondja, hogy minden ingatlan tulajdonosának feladata az 
ingatlana nyilvántartása. Van a városnak állattartási és köztisztasági rendelete erre vonatkozó 
szabályokkal. Kéri jegyzı urat, hogy a rendelkezések hathatós alkalmazását biztosítsa, akár 
bírság kiszabásával is, részletes fotókkal bizonyítva a tényeket az eljárás során és annak 
eredményérıl a következı ülésen referáljon a képviselı-testület felé. 
Elismeri, hogy a súlykorlátozás nem megoldás, a végsı megoldás az elterelı út elkészülte 
lesz. 
Kéri a képviselı-testület felhatalmazását részletes vízrendezési terv készítéséhez, melynek 
megállapításai függvényében vissza kell térni a vízrendezés kérdésére, de a felújított út 
visszamarása olyan költséggel járna, amit az önkormányzat nem tud megfizetni. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy éppen az elızı és a mostani képviselı-testület volt az, aki a 
város kettészakadását igyekezett megakadályozni a Mővelıdési Ház helyben tartásával és az 
MHSZ épület tervezett felújításával. Az itt lévı önkormányzati épületek értékének 
növelésével segíti a testület ingatlanaik elértéktelenedésének elkerülésében a lakosságot. 
A régi encsi cigány családokkal soha nem volt gond. A családfı mindig dolgozott. Ma sajnos 
ez nincs így, rossz példát mutatva a gyerekeknek segélybıl él a családok zöme. A közhasznú 
és közcélú foglalkoztatottak 80-85%-a roma származású. Most már legalább jelentkeznek 
munkára és jönnek dolgozni. 
A képviselı-testület ismeri a problémákat, nem tusolja el azokat és igyekszik segíteni, de 
ehhez a pályázati lehetıségek kihasználása szükséges. Ennek hiányában, és a szükséges 
önrész hiányában nem lehet elérni a kitőzött célokat. 
A fennálló, örökölt helyzeten nehéz módosítani, de a testületnek van még közel 3,5 éve, hogy 
a felvetett problémákat orvosolja. 
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Szeles András alpolgármester azon véleményének ad hangot, hogy az emberek nem 
egyformák és a problémáikat sem tudják hasonló módon elıadni. Bármilyen indulatosak 
voltak is az elhangzottak az állampolgárok részérıl, de jogosak az igények. 
Nem a testület védelmében mondja, de való igaz, hogy a Szug egy-egy problémája szinte 
minden ülésen felszínre kerül, azzal foglalkozik a képviselı-testület. Azonban globálisan még 
soha nem kezelték a kérdést, pedig talán a 24. órában van a város, és cselekedni kell. 
Javasolja, hogy az elhangzott problémák a jegyzıkönyv alapján kerüljenek csokorba szedésre 
és készüljön még a nyár elıtt egy intézkedési terv a megoldásokra határidıkkel, felelısökkel, 
melyet minél elıbb, minél rövidebb idın belül végre kell hajtani. Szükségesnek tartja továbbá 
egy koordinátor kijelölését a hivatal részérıl, aki felel az óencsi részért és aki összefogja a 
terv végrehajtását. 
 
İri Andrásné folytatva a problémák sorát elmondja, hogy van a Szugon két utca, ahol az 
ivóvíz sem biztosított. Van egy háromgyerekes család, aki azért nem tud beköltözni a 
szocpolos házában, mert nincs víz. Ha kutat fúr a magas talajvízszint és a szennyvíz miatt a 
vize milyen lesz? Azt ihatják majd?- vonja felelısségre a testület orvos tagjait. 
Kéri a helyszíni megtekintést és úgy helyre rakni a dolgokat. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az elhangzottak nem igazak. Mindössze 3 ingatlan 
vízbekötése nincs megoldva. A rendszer ezen a részen a 70-es években épült, akkor nem 
kérték a lakók, ez nem volt problémájuk. A mostani testület felel érte?- kérdezi. Nagyon sok 
tanácsi vezetıt és nagyon sok polgármestert választott a Szug azóta. A probléma már 30 éves. 
A megoldást keresi az önkormányzat, de nem az elızı és nem a mostani testület a hibás a 
hiányosságokért. 
 
Novák Attiláné elmondja, hogy İ 1992-ben költözött a Szugra két gyerekkel. 2006-ra 
sikerült elérnie, hogy a vizet helybe vigyék a házába, addig 80 méterrıl hordta. A probléma 
az, hogy semmilyen választ nem kapott a beadványára, melyben az ivóvízrendszer kiépítését 
kérte. Sehol nincs a városban más olyan rész, ahol nincs vezetékes ivóvíz. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy sajnos van ilyen része a városnak máshol is, az 
abaújdevecseri szugi részen sincs ivóvíz. 
 
İri Andrásné kijelenti, hogy a felvetett problémákat meg kell oldani. Nem kell az elıdök 
„hülyeségével” takarózni, mellé beszélni. 
 
Bratu László polgármester kikéri magának a megütött hangnemet. 
 
Orosz Imréné ismerteti a polgármesteri hivatal határozatát, melyben arra kötelezték, hogy a 
háza elıtt a közterületen elhelyezett autógumikba ültetett virágokat szedje be. Elmondja, hogy 
a szomszédjában egy Bt. tevékenykedik és a háza elıtti parkolás megakadályozására a 
közterület-felügyelı javasolta neki a fenti megoldást. Ezek a virágok az úttesttıl kb. 1 méterre 
vannak és az utcában máshol is van virág vagy fa a ház elıtt. Ezek nem akadályozzák a 
közlekedést? –kérdezi.  
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy egyéni probléma és ellentét áll a felvetés 
hátterében, hiszen Oroszné asszony és a Moncsicsi Bt. Között peres, bírósági ügy van 
folyamatban. 
Az utcát helyszíni bejárás során megtekintve, megállapította a hivatal, hogy az utcára nem 
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jellemzı a fentiekben ecsetelt megoldás és a közterületen elhelyezett kerékgumikkal a 
közterület elfoglalása nem megengedett. 
 
Orgona Andrásné arra kérdez rá, mi igaz abból, hogy Fögödre behozzák a miskolci 
romákat? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a kérdés a testület ülésén már felvetıdött és a 
válasz mindkét fél részérıl nemleges volt. 
 
İri Andrásné gyors választ és intézkedést vár a felvetett problémákra. 
 
Polgármester úr további kérdés, észrevétel hiányában a közmeghallgatást bezárja. 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

         Bratu László      dr. Halász Ferenc 
      polgármester       jegyzı 
 


